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Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 21. marts 2012 

følger hermed social- og integrationsministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 214 (SOU Alm. del). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Karina Adsbøl (DF). 

 

 

Spørgsmål nr. 214: 

 

”Agter ministeren at foretage sig noget for at reducere antallet af unge under 

67, der bor på plejehjem.” 

 

 

Svar: 

 

Til besvarelse af spørgsmålet har jeg indhentet et bidrag fra Ministeriet for 

By, Bolig og Landdistrikter, der er citeret nedenfor: 

 

”Kommunalbestyrelsen har mulighed for at anvise personer med handicap til 

ældreboliger. Ved anvisningen skal der tages hensyn til den enkeltes socia-

le, fysiske, psykiske og økonomiske forhold, herunder bør kommunalbesty-

relsen sørge for, at de pågældende ældreboliger er egnede til at imøde-

komme den enkeltes behov. 

 

Det er endvidere kommunalbestyrelsen, der har ansvaret for at opføre det 

nødvendige antal almene boliger, der kan lejes ud til personer med handi-

cap, som har særligt behov for sådanne boliger. 

 

Almene boliger finansieres ved et beboerindskud på 2 pct. og kommunal 

grundkapitallån på 14 pct. af byggeriet anskaffelsessum. De resterende 84 

pct. anskaffelsessummen finansieres ved et kreditforeningslån, hvortil der 

ydes statslige ydelsesstøtte. 

 

Kommunerne har dermed fornuftige rammer til at opføre flere almene boliger 

til personer med handicap.”  

 

Jeg kan henholde mig til ovenstående. 
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